
TISKOVÁ ZPRÁVA 

Pokud nejsme ve stáří nemocni, je to velmi příjemné. Pokud se však dostaví zákeřné nemoci např. 

Alzheimerova choroba aj. je každý člověk šťastný, že se mu najde opora a péče. Pro tyto závažné 

nemoce vznikla společnost Zlatý věk s.r.o. a její pobočka DOMOV U NÁS v Bratrouchově u Jablonce 

nad Jizerou. 

                        

Tato náročná péče si vyžádala v září roku 2022 povolání odborníka v oblasti paliativní medicíny za 

ředitelku tohoto domova paní Mgr. Renatu Venclíkovou přímo jednatelem této společnosti 

Stanislavem Ronem. 

Pod péčí Mgr. Renaty Venclíkové se všichni klienti začali cítit velmi příjemně. 

Den 27.4.2023 byl v tomto domově dnem obzvláště příjemným. Do prostor DOMOVA U NÁS byl 

povolán harmonikář, který jim zahrál lidové písně, protože rád realizuje tyto charitativní akce pro 

radost druhých. 

 I u těch, kteří již nebyli schopni 

mluvit, se ukázal úsměv a 

veselé oči. Paní ředitelka 

s těmi, kteří chodili, byla 

nakonec i v kroužku a snažila 

se jim být společnicí při jejich 

snaze zpívat a tancovat. Akce 

trvala necelou hodinu, ale po 

celou dobu byla vnímána 

spokojenost a u některých i 

projevená radost, protože si 

tak připomněli léta plné 

aktivity a radost z mládí. 

 

 

 



Zeptali jsme se ředitelky Mgr. Renaty Venclíkové 

Co znamená paliativní péče a jaký je rozdíl tohoto domova oproti Domům pro seniory? 

Od mého nástupu jsem zde nastavila procesy v péči o gerontologické klienty a též klienty 

s Alzheimerovou nemocí  a jinými typy demence, jež vyžaduje specifickou péči , zvláště pak 

v terminálním stavu tohoto onemocnění.  Nejde tedy o péči čistě gerontologických klientů, to znamená 

, že se nejedná o péči , která se poskytuje v domovech s pečovatelskou službou či v domovech pro 

seniory. To je právě zásadní rozdíl. Jedná se o specifickou péči, kterou tito klienti vyžadují, zvláště pak 

v konečném stadiu onemocnění. Tento typ zařízení se z tohoto důvodu nazývá domov se zvláštním 

režimem, v kterém pečují zdravotníci v mnohem vyšším počtu než v péči o klienty v domovech pro o 

seniory, neboť tato péče je často velmi náročná po fyzické i psychické stránce.  Jeden z prvků péče o 

takto stigmatizované klienty je i paliativní péče, jejíž principy slouží ke zmírnění všech doprovodných 

příznaků a komplikací tohoto nelehkého onemocnění a též z těchto principů vychází specifická 

ošetřovatelská a lékařská péče, která pomáhá nemocným v terminálním stadiu v rámci důstojného 

odchodu.  

Jaké jsou Vaše další plány? 

Jsem moc ráda, že v naší republice vznikají takovéto domovy se 

speciální péčí, ale máme mnoho rezerv v přípravě zdravotních 

sester na tuto náročnou práci, a tak bych, vzhledem k mojí 

dlouholeté praxi v oblasti nejen paliativní péče, chtěla tento 

způsob přístupu k pacientům učit i další lidi, protože si tento 

důstojný odchod ze života tito nemocní lidé zaslouží.  

Jak jste se cítila při chvilce s harmonikou? 

Silně jsem vnímala vnitřní pocit radosti u většiny pacientů. 

Někteří to dokázali vyjádřit i slovy, na některých to bylo přímo 

vidět, jak jejich oči spolupracují, mnozí byli šťastni, že si mohou 

zazpívat a tak mám v plánu takto nemocným lidem tuto radost 

dělat častěji, protože je to též potřebná služba pro nemocné a budu moc ráda, když budou všichni 

vnímat, že v tomto domově se lidé dožili ZLATÉHO VĚKU. 

 

Text a foto: Ing. Josef Vavřík 

 

 


